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P R O T O K Ó Ł 

z  posiedzenia Komisji  Kultury, Oświaty, Zdrowia , Pomocy Społecznej i Promocji 

odbytego w dniu  24 marca 2010 roku 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Zapoznanie się z informacją o przebiegu wykonania planu finansowego za rok 2009 przez 

Gminny Ośrodek Kultury w Sieroszewicach. 

5.  Zapoznanie się z informacją o przebiegu wykonania planu finansowego za rok 2009 

przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Sieroszewicach.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2010.  

7. Rozpatrzenie wniosku mieszkańców wsi Strzyżew w sprawie ponownego 

przeanalizowania przeznaczenia budynku po byłej Szkole Podstawowej w Strzyżewie.  

8. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2010. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  Przewodnicząca Komisji - p. Krystyna  Kois - Jaźwiec o godz. 12:05 dokonała 

otwarcia  posiedzenia komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia , Pomocy Społecznej i Promocji. 

Powitała wszystkich członków Komisji, p. Wójta , p. Skarbnik  oraz  osoby obsługujące 

posiedzenie Komisji . W posiedzeniu Komisji  uczestniczyli  wszyscy członkowie. Lista 

obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2)  Przewodnicząca Komisji- przedstawiła  porządek posiedzenia komisji , który Komisja 

zaopiniowała  pozytywnie, jednogłośnie.  

 

Ad.3)  Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji odbytego w dniu 09 grudnia 2009 roku  

został przyjęty jednogłośnie bez uwag.   

 

Ad.4) Pani Przewodnicząca Komisji  przedstawiła sprawozdanie o przebiegu wykonania 

planu finansowego  za rok 2009  przez Gminny Ośrodek Kultury w Sieroszewicach.  

Pan Wójt- stwierdził ,że  jednostki podległe Radzie  są właściwie poza restrykcją Wójta.  

Pan Arkadiusz Wojtczak-  zwrócił uwagę, że majątek  GOK się dekapitalizuje. 

Członkowie  Komisji  nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  

Informacja  stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Ad.5)  Pani Przewodnicząca Komisji  przedstawiła informację  o przebiegu wykonania planu 

finansowego za rok 2009 przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Sieroszewicach.  

Członkowie Komisji  nie wnieśli uwag do przedstawionej  informacji. Informacja  w/w 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
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Ad.6) Pan Wójt –omówił projekt   uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok . 

Przedstawił propozycję  podziału wolnych środków  za 2009 roku na następujące zadania:  

   - niewykorzystane środki na przeciwdziałanie narkomanii i alkoholizmowi  -  50.649,00 zł. , 

   - zmniejszenie deficytu z przeznaczeniem na budowę boiska sportowego „ MOJE BOISKO 

ORLIK” w  Sieroszewicach -  130.000,00 zł., 

  -  zmniejszenie deficytu z przeznaczeniem na budowę Centrum Wsi  Sieroszewice –  

     - 5.000,00 zł.,  

  -  wypłata wynagrodzenia dla opiekuna boiska sportowego – ORLIK – 10.800,00 zł., 

  -  wydatki na sport niezrzeszony- 5.000,00 zł. , 

  -   modernizacja drogi w m. Sławin Stary- 60.000,00 zł. , 

  -  wykonanie projektu budowy łącznika w Szkole Podstawowej w Masanowie – 20.000,00 zł 

  -  rozbudowa GOK i remont pomieszczeń frontowych w GOK Sieroszewice-  150.000,00 zł. 

  -  wydatki związane z obchodami roku F. Chopina w Strzyżewie-  20.000,00 zł., 

  -   budowa pętli autobusowej w Sieroszewicach – 30.000,00 zł. , 

  -   utwardzenie parkingu przy Szkole Podstawowej  w Ołoboku- 20.000,00 zł. , 

  -   wydatki na Zespół Pieśni i Tańca w Ołoboku   w związku z wyjazdem do Anglii –  

      - 25.000,00 zł.,  

 -    dofinansowanie działalności Muzeum Ziemi Ołobockiej -  6.000,00 zł., 

 -   utwardzenie placu przed Szkołą Podstawową w Strzyżewie – 40.000,00 zł., 

 -   dofinansowanie budowy boiska sportowego w Namysłakach- 10.000,00zł., 

 -   utwardzenie placu przed Ośrodkiem Zdrowia w Sieroszewicach-  60.000,00 zł., 

 -   budowa ścieżki rowerowej z Latowic do Sieroszewic – 70.000,00 zł., 

 -   zwiększenie dotacji do remontu dróg powiatowych -  60.000,00 zł.,( drogi na 

ul.Bilczewskiej z Sieroszewic w kierunku Bilczewa  oraz drogi  Psary – Bilczew), 

  -  na remonty i bieżące utrzymanie dróg gminnych – 120.160,00 zł.  

    W dalszym ciągu posiedzenia  przedstawił p. Wójt proponowany podział podatku od 

nieruchomości od polskich  Sieci Elektroenergetycznych  Operator Spółka Akcyjna  w 

kwocie 475.658,00 zł: 

  -  adaptacja budynku po starej szkole w Strzyżewie  na przedszkole- 100.000,00 zł., 

  -  zakup samochodu dla Gminnego Zakładu Komunalnego  do utrzymania porządku na  

     Terenie gminy – 50.000,00 zł., 

  -  inwestycje i remonty na salach wiejskich – 60.000,00 zł.,( wnioskował Parczew, Masanów 

i Rososzyca)  . Poinformował, że na remont Sali w  Strzyżewie   gmina nie dofinansowuje za 

wyjątkiem wykonania remontu dachu. Nie doszło do podpisania umowy  z OSP i nie może 

być finansowania.” 

  -  rezerwa na inwestycje drogowe – 60.000,00 zł., 

 -  na koszty związane z obchodami 20 – lecia Samorządu Terytorialnego – 20.000,00 zł., 

 -  na projekt budowy Ośrodka Zdrowia w Sieroszewicach – 50.000,00 zł., 

 - dla  Bractwa Kurkowego w ramach promocji gminy na wykonanie odznaczeń -  4.000,00 zł. 

zakup wyposażenia na boisko ORLIK  i środków czystości , energii – 15.000,00 zł., 

 - zapłata za energię elektryczną na salach wiejskich  - 15.000,00 zł., 

 - za zmniejszenie deficytu -  48.658,00 zł, 
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- na wykonanie parkingu przy Zespole szkół w Wielowsi – 40.000,00 zł, 

- na utrzymanie obiektów sportowych – 3.000,00 

- na modernizację drogi w m. Rososzyca ul. Środkowa – 10.000,00 zł.  

 

Pan Dariusz Majewski-  zapytał , co się wydarzyło  w Szkole Podstawowej w Rososzycy 

oraz w Zespole Szkół w Sieroszewicach , że są wpłaty z tytułu odszkodowań za uszkodzone 

mienie? 

Pan  Wójt-  wyjaśnił  w szkołach tych  były uszkodzenia na wskutek silnego huraganu.  

Pan Dariusz Majewski- zadał pytanie w sprawie  wodociągu w Zamościu – ile  pozostało 

jeszcze do wymiany  rur azbestowych?  Jak się przedstawia sprawa związana z  gminnym 

funduszem ochrony środowiska  i gospodarki wodnej?  

Pan Wójt- udzielił wyjaśnień ,że odnośnie  GFOŚ i GW – to fundusze te zostały 

zlikwidowane  z dniem 1 stycznia 2010 roku , dlatego nie będzie możliwości dofinansowania 

wymiany azbestu . Ponadto nastąpi ograniczenie możliwości   dofinansowania budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Pan Dariusz Majewski-  wyraził opinię , że niektórych obywateli  nie będzie stać  ,aby 

dokonać wymiany pokryć dachowych w przypadku , gdy nie będzie dofinansowania z 

budżetu Gminy.  

Pani Teresa Lemiesz-  zwróciła uwagę , że Państwo dopuściło do sprzedaży eternitu , to 

teraz  powinno zadbać  o obywateli i dofinansować  związane z tym koszty.  

Członkowie Komisji  pytali się  jaki jest  koszt związany ze zdjęciem jednej płyty eternitu?   

Pan Wójt-  poinformował, że z ofert , które wpływają do Urzędu Gminy wynika ,że koszt ten  

wynosi w granicach 4 zł.  

Pan Dariusz Majewski- zwrócił się z pytaniem odnośnie wyjazdu zagranicznego Zespołu 

Pieśni i Tańca „ Ołobok ” , czy jadą na jakiś festiwal?  

Pani Teresa Lemiesz – wyjaśniła ,że  „Zespół” ten został zaproszony na przegląd zespołów , 

na razie zostały poczynione starania , ale nie jest to pewne na 100 %, czy wyjadą. 

Pan Dariusz Majewski-  „W proponowanym podziale nadwyżki budżetowej  za rok 2009 , 

są środki na wykonanie parkingu w Ołoboku . Czy chodzi o wybudowanie parkingu przy 

Szkole Podstawowej , czy przy „  Muzeum ” ?  Wyraził pozytywną opinię w tej sprawie.  

Pani Teresa Lemiesz-  wyjaśniła ,że  parking będzie robiony przy szkole i  przy muzeum. 

Wyraziła opinię, że przy wszystkich szkołach podstawowych powinny być uruchomione  

oddziały  przedszkolne. 

Pan Wójt -  udzielił wyjaśnień , że takie rozwiązanie nie jest możliwe ze względu na duże 

wymogi SANEPIDU, ale  na terenie gminy nie warto byłoby budować kuchni z prawdziwego 

zdarzenia. 

Dodał, że gmina nie może dopłacać do wyżywienia w przedszkolach.  

Pan Dariusz Majewski- zapytał o Kurkowe Bractwo Strzeleckie – na czym polega 

działalność tego stowarzyszenia? 

Pan Wójt-  poinformował, że Kurkowe Bractwo Strzeleckie prowadzi działalność od kilku 

lat, głównym celem stowarzyszenia jest pielęgnowanie tradycji narodowych, patriotycznych i 

historycznych. Stowarzyszenie nie posiada własnej strzelnicy, chociaż jest miejsce w 



4 

 

Sieroszewicach po starej strzelnicy. Dodał, że gminna nie ma możliwości dofinansowania 

stowarzyszeń,  może to się odbywać ale tylko na podstawie konkursów ofert.  

Pan Dariusz Majewski – zwrócił się z pytaniem gdzie jest planowana  lokalizacja nowego 

przedszkola w Sieroszewicach ?  

Pan Wójt –  „ na razie nie  została podjęta ostateczna decyzja odnośnie budowy nowego 

przedszkola w Sieroszewicach, bo w przypadku budowy nowego Ośrodka Zdrowia 

przedszkole byłoby  utworzone w tym budynku po starym Ośrodku Zdrowia”. 

Pani Teresa Lemiesz – wyraziła pozytywną opinię na temat propozycji podziału wolnych 

środków za rok 2009. Poprosiła aby na stronie internetowej Urzędu Gminy umieścić 

informację na temat „Muzeum” w Ołoboku.  

Pan Wójt – stwierdził, że prawda jest taka, że na wsiach te muzea nie cieszą się większym 

zainteresowaniem. Dodał, że muzeum należałoby wzbogacić o nowe eksponaty. Poprosił, aby 

Komisja odniosła się do 2 zaproponowanych zmian w podziale wolnych środków za 2009 

rok.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie i jednogłośnie projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie na 2010 rok wraz z propozycją zgłoszona przez pana Wójta odnośnie podziału 

wolnych środków za 2009 rok. 

 

Ad. 7) Przewodnicząca Komisji – odczytała treść wniosku , który wpłynął od mieszkańców 

wsi Strzyżew w sprawie ponownego przeanalizowania przeznaczenia budynku po byłej 

Szkole Podstawowej na bibliotekę. Wniosek w tej sprawie stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

Pan Henryk Przybylak – poinformował, że 100% mieszkańców wsi Strzyżew opowiada się 

za budową nowego przedszkola, a są przeciwni , aby w budynku po starej szkole utworzyć 

przedszkole. „Dlaczego mielibyśmy robić wbrew woli mieszkańców i czy jest opracowany 

wstępny kosztorys   na adaptację starego budynku na przedszkole oraz budowę nowego 

przedszkola ” 

Pan Wójt – „na razie nie ma -  koszt będzie zależeć od tego na jaką ilość dzieci zostanie 

zaplanowane przedszkole. Jedna sala musi mieć 50 m
2 

 , obowiązują specjalne wymogi 

odnośnie otwarcia przedszkoli i trzeba się będzie do nich dostosować ” .  

Pan Arkadiusz Wojtczak – wyraził opinię, że budynek po byłej szkole jest usytuowany w 

bardzo dobrym miejscu a ponadto wokół budynku znajduje się ładny i duży plac. 

Pan Henryk Przybylak – „my jako wieś ciągle mówimy to samo i chcemy, aby w budynku 

po starej szkole zrobić bibliotekę wraz z całym zapleczem. Wydaje mi się chcemy zrobić coś 

droższym kosztem o co najmniej raz”. 

Pan Dariusz Majewski – zapytał jakie są prognozy demograficzne w zakresie ilości dzieci w 

wieku przedszkolnym? 

Pan Wójt – wyjaśnił, że ilość dzieci jest taka , że w wystarczyłoby uruchomić jeden oddział. 

Przewodnicząca Komisji – wyraziła swoją opinię, że każdy chciałby mieć super standard, 

ale Rada decyduje, czy ma być budowane nowe przedszkole, czy utworzone w miejscu po 

byłej szkole podstawowej. „ Należałoby się zastanowić co Państwo w końcu chcecie: 

przedszkole, czy bibliotekę ? ” 
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Pan Wójt – „ ja proponowałem wcześniej kompromisowe rozwiązanie i utworzenie 

przedszkola i biblioteki w jednym budynku po starej szkole w Strzyżewie, ale nie uzyskało to 

poparcia ze strony mieszkańców. Padały kontrargumenty, że jak rodzice przywiozą dzieci do 

szkoły to nie będą się wracać i przeprowadzać dzieci przez drogę do przedszkola ”. 

Pan Dariusz Majewski – „ 1995 roku był oddawany budynek szkoły po rozbudowie szkoły  

w Wielowsi. Szkoła była budowana czynem społecznym i na tamten czas była potrzebna sala 

gimnastyczna jednak musieliśmy zmniejszyć zakres budowy i czekaliśmy na ta inwestycję 15 

lat, ponieważ są pewne rzeczy ważniejsze w gminie. Nie wiem czy budowa nowego 

przedszkola w Strzyżewie jest najważniejsza i jest zadaniem priorytetowym ?  ” 

Pani Teresa Lemiesz  – „  ja zabiegałam o to , aby w Ołoboku biblioteka mieściła się w 

budynku sali wiejskiej i dziwne wydaje mi się to, że mieszkańcy Strzyżewa opowiadają się za 

przeniesieniem biblioteki do budynku po starej szkole ” . 

Pan Wójt – poinformował, że padały  wnioski , aby biblioteki publiczne połączyć z 

bibliotekami szkolnymi. Dodał, że nie widzi możliwości przeniesienia biblioteki jako całej 

instytucji do szkoły. 

Pani Teresa Lemiesz – zapytała co się mieści w budynku sali wiejskiej w Strzyżewie? 

Pan Wójt – udzielił wyjaśnień, że właścicielem sali wiejskiej jest straż, a nie wieś. W 

budynku sali mieści się biblioteka i jedno pomieszczenie dzierżawi Telekomunikacja Polska. 

„ Dzisiaj będę uczestniczył w zebraniu wiejskim w Strzyżewie  i nie wiem , czy jest 

przyzwolenie Komisji , aby lansować pomysł dotyczący utworzenia biblioteki i przedszkola 

w jednym budynku po starej szkole?  W związku z takim rozwiązaniem byłby  o wiele 

mniejszy nakład. Chciałbym proponować takie rozwiązanie które uzyska akceptacje 

mieszkańców wsi Strzyżew”. 

Pan Dariusz Majewski – poparł pomysł pana Wójta związany  z umieszczeniem przedszkola 

i biblioteki w jednym budynku , twierdząc  , że byłoby to bardzo logiczne  rozwiązanie . 

Dodał ,że pomysł ten jest jak najbardziej uzasadniony , ponieważ fundusze na wszystkie 

inwestycje przyznaje Rada Gminy z budżetu gminy, a nie mieszkańcy.  

Pani Teresa Lemiesz-   „ Przez 20 lat mojej pracy społecznej nigdy nie było tak ,  abym się  

stanowczo domagała ,że musi być coś zrobione.” 

Pan Wójt -  „ Moim zdaniem  sale wiejskie utrzymują się przez 10 lat i jak nie będzie 

oddanych ludzi, którzy się tym zajmą , to wszystkie sale padną . Mieliśmy w planach 

ogłoszenie przetargu na sprzedaż budynku po byłej Szkole Podstawowej w Latowicach , ale   

pomieszczenia tego budynku   zostały zagospodarowane na mieszkania komunalne”. 

Pan Arkadiusz Wojtczak – zwrócił uwagę, że na zebraniu wiejskim w Strzyżewie , że jedna 

osoba miała pretensję do pana Wójta i Rady odnośnie wybudowania sceny, że został zrobiony 

tam „bunkier”. Wystąpił z propozycją zbudowania chodnika w Strzyżewie w pierwszej 

kolejności. 

Pan Jerzy Kasprzak – „ nigdy nie słyszałem z ust pana Przewodniczącego, żeby zrobić 

chodnik w Rososzycy, a przecież do tej szkoły chodzą dzieci również z Psar. Ja zawsze 

popierałem budowę chodników przy drogach powiatowych, ale nie popierałem budowy i 

modernizacji dróg powiatowych przy udziale Gminy. Wychodzę z założenia, że powiat 

powinien się martwić o to sam. Popieram również budowę ścieżki rowerowej z Latowic do 
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Sieroszewic  z uwagi na zachowanie bezpieczeństwa dzieci dojeżdżających rowerami do 

szkoły w Sieroszewicach ”. 

Pani Teresa Lemiesz  - „musimy zabezpieczać środki i pomagać powiatowi. Przyszły takie 

czasy , że musimy myśleć o budowie chodników na terenie gminy i ścieżkach rowerowych”. 

Pan Jerzy Kasprzak – wystąpił z propozycją , aby wspólnie z panem Przewodniczącym 

wystosować wniosek w sprawie budowy chodnika w Rososzycy. Złożył deklarację dotyczącą 

przeznaczenia na ten cel środków z funduszu sołeckiego.  

Pan Arkadiusz Wojtczak -  poinformował, że na ul. Kaliskiej w Psarach nie został do taj 

pory wybudowany chodnik. 

Pan Wójt – przekazał informacje, że powiat ma ograniczone możliwości finansowania 

budowy chodników i na ten cel może przekazać 200 000 zł. 

Pan Jerzy Kasprzak – złożył zobowiązanie, że gdyby była tak możliwość , to byłby skłonny 

przesunąć  pieniądze z ogrzewania Sali i przeznaczyć te środki na budowę chodnika w 

Rososzycy. Poinformował członków Komisji , że co roku Rada Sołecka wsi Rososzyca 

organizuje sylwestra i przychód z tych imprez wynosi ok. 10 000 zł – środki te przeznaczane  

są na utrzymanie sali. 

Przewodnicząca Komisji – „ z wniosku mieszkańców wynika, aby w budynku po starej 

szkole umieścić bibliotekę a przedszkole wybudować nowe. My nie jesteśmy przeciwni i 

rozumiemy potrzeby mieszkańców , ale nie możemy spełniać wszystkich wymaganych 

standardów . Zgodnie z wcześniej przyjętą   strategią  w budynku po starej szkole miała być 

utworzona biblioteka i muzeum”. 

Pan Wójt – „ pomieszczenia bibliotek na terenie gminy są wystarczające , chociaż nie są 

wyposażone w zaplecze socjalne”. 

Pan Henryk Przybylak – „ w obecnej bibliotece jest wilgoć i mało miejsca i dlatego 

mieszkańcy wnioskują o przeniesienie biblioteki do budynku po starej szkole ” 

 

Przewodnicząca Komisji z uwagi na wyczerpanie dyskusji nad wnioskiem mieszkańców wsi 

Strzyżew w sprawie ponownego przeanalizowania przeznaczenia budynku po byłej Szkole 

Podstawowej na bibliotekę poddała pod głosowanie wniosek w tej sprawie. 

 

Komisja odrzuciła powyższy wniosek ponieważ za przyjęciem głosował jeden członek 

Komisji , a 6 było „przeciw”. 

 

Ad. 8) Przewodnicząca Komisji przedstawiała plan pracy Komisji Kultury, Oświaty, Pomocy 

Społecznej i Promocji na rok 2010. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie i jednogłośnie plan pracy Komisji na rok 2010.  Plan 

Pracy stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 9 ) Pan Henryk Przybylak – zapytał się, czy będzie nawożony żużel na drogi? 

Pan Wójt – odpowiedział, że jest planowane nawożenie  dróg żużlem. Poinformował 

członków Komisji, że prawdopodobnie na  terenie naszej gminy powstanie wytwórnia masy 

bitumicznej. 
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Pan Jerzy Kasprzak – wyraził zdanie , ze gorzelnia w Parczewie nie zapewni potrzeb w 

zakresie nabycia żużla, bo zapewni najwyżej w 50%. 

 

Ad. 10) Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia  ,p. Przewodnicząca Komisji o godz. 

13:45 dokonała zamknięcia posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty, Pomocy Społecznej i 

Promocji. 

 

 

 

Protokółowała:                                                                                   Przewodnicząca  

                 Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, 

………………………….                                                        Pomocy Społecznej i Promocji 

Joanna Glapiak  

insp. d/s. obsługi Biura Rady      

i spraw organizacyjnych   ……………………………… 

                                                                                                         Krystyna Kois – Jaźwiec 

 

Członkowie Komisji: 

 

1. Kois – Jaźwiec Krystyna ………………… 

 

2. Majewski Dariusz ………………………… 

 

3. Lemiesz Teresa   ………………………… 

 

4. Przybylak Henryk  ……………………… 

 

5. Rosik Marek  ……………………………… 

 

6. Kasprzak Jerzy …………………………… 

 

7. Wojtczak Arkadiusz ……………………… 
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